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Ahoj lidi!
Je konec dubna, což 

taky  znamená, že 
končí Velká jarní výzva. 

Výzvy pro vás připravoval 
zkušený tým lidí z žákovského parlamentu. 
Doufáme, že jste si projekt užili stejně jako 
my. Co se týče Nástupiště, které držíte 
v ruce, nebo ho vidíte jenom na obrazov-
ce, v něm můžete spatřit opět zajímavý 
rozhovor s paní učitelkou Doležalovou 
nebo článek o natáčení další reportáže do 
Zpráviček. No a jak se říká: Duben chladný 
a deštivý, úroda nás navštíví. Takže dou-
fáme, že nás do budoucna navštíví úroda 
v podobě dalších skvělých článků. |                              
                                                       Adam Kabát 

Rotující 1. stupeň
vítala před vrátnicí prvního stupně,“ 
uvedla ředitelka školy Jana Frojdová. 
Kromě nadšení v očích si učitelé všimli 

i dalších faktorů: Někte-
rým dětem vyrostly nohy, 
nehty a vlasy.  
„Těšil jsem se hlavně na 
kamarády,“ „nemohla jsem 
se dočkat, až se uvidím 
s holkama,“ „těšila jsem se 
na jídelnu, mně tam totiž 
hrozně chutná,“ „těšila 
jsem se na svoji lavici 

u okna.“ I takovéto názory jsme slýchali 
během prvních týdnů otevřené školy.  
 
VE ŠKOLE TO JDE LÍP
Děti obecně preferují prezenční výuku 
před distanční. Prý se více naučí a navíc 
odpadají problémy s připojením. | 

Návrat dětí do škol byl spoje-
ný s několika organizačními 
výzvami. Hlavně s povinným 
testováním 

na covid-19. Někteří 
se ho možná obávali. 
Ale zbytečně! V obou 
turnusech rotační 
výuky proběhly testy 
naprosto bez problémů 
a žáčci vše zvládli na 
výbornou.  
„Mě to testování fakt 
bavilo, klidně bych se nechal otesto-
vat znovu!“ hlásil žák ve druhé třídě. 
 
NADŠENÍ ŽÁCI 
Většina dětí se do školy těšila. „Bylo 
to vidět z jejich nadšených obli-
čejů, když jsem je v pondělí ráno 

NÁSTUPIŠTE

V dubnu se část dětí vrátila do školy. Polovina prvního stupně 
nastoupila 12. dubna a v týdnu od 19. dubna jsme uvítali druhou 
polovinu. Jak dlouho systém rotace potrvá, zatím není jasné. 

Lenka Kryllová získala Cenu bratří 

Čapků pro nejlepší pedagogy Prahy 10.

Druhý stupěň zůstává stále doma a zatím bohužel nerotuje. Co si o tom myslíte vy? Těšíte se do školy?

DÁVÁME LAJK Foto: -ab-

Většina dětí se 
těšila do lavic, 
preferují totiž 

prezenční výuku 
před distanční.  



Z RYCHLÍKU:

Den svobody tisku
V rámci Velké jarní výzvy žákovský parlament 
v dubnu upozornil na Den svobody tisku. Žáci 
mediální výchovy se tedy zapojili do vlaš-
tovkové challenge. Točila se krátká videa, v 
nichž let vlaštovek složených z tiskovin sym-
bolizoval svobodu. Šlo zároveň o drobnou 
sociologickou sondu. V našich domácnostech 
z tiskovin převažují reklamní letáky - klasické 
noviny už najdeme málokde. │ 

DOBRÝ DEN,  
KONTROLA JÍZDENEK:

Sledujeme, kdo v tom jede 
s námi. V dubnu jsme 

kontrolovali Lukáše 
Koulu.
 

Kdy nastoupil: Chodí 
do naší základky od nulté třídy, 

takže dobrých deset let!

V jakém cestuje voze: Cestuje v po-
sledním vagónu s označením 9. A. 

Kvalita jízdy: Parta je prý super, má 
svou třídu rád. Co se týče studijních výsled-
ků, jsou taky fajn, momentálně mu nevy-
chází ani jedna trojka, takže podle jeho slov 
„pohoda“.

Kam má namířeno: Hlásí se na obor 
provoz a ekonomika dopravy a automecha-
nik, po škole chce určitě dělat něco s dopra-
vou. Dřív měl v plánu řídit tramvaj, protože 
o tramvajích ví skoro vše. Ale teď už delší 
dobu plánuje, že bude řidičem kamionu 
a jezdit po celé Evropě. |               

Na naší škole učí celebrita.  Alena Doležalová je několikaná-
sobnou medailistkou z mistrovství světa a Evropy v moderní gymnastice! 
Byla i úspěšnou trenérkou. U nás učí tělocvik a informatiku.

Jakých nejvýznamnějších soutěží jste 
se zúčastnila? A kolik medailí jste 
vyhrála?

Jako členka pódiovky, kde cvičí současně 
pět závodnic, a to buď s jedním náčiním, 
nebo se dvěma, jsem získala 2. místo na 
Mistrovství světa v Londýně v roce 1979 
a 3. místa na MS v Madridu a ME v Paříži 
v letech 1977 a 1978. V jednotlivkyních 
jsem v roce 1978 vyhrála mezinárodní 
turnaj v Belgii i v NDR, z mistrovství ČSSR 
mám pět stříbrných a bronzových medailí, 
pětkrát jsem vyhrála Univerziádu a Aka-
demické mistrovství ČSSR, čtyřikrát jsem 
se stala mistryní Slovenska.

Slovenska?
Ačkoliv jsem Češka, byla 
jsem slovenská závodni-
ce, protože jsme bydleli 
v Bratislavě. 

Potkalo vás během kariéry i něco nepří-
jemného? 
V roce 1975 jsme letěli na Mistrovství 
světa do Madridu. Při přestupu v Ženevě 
jsme se dozvěděli, že se musíme vrátit 
zpět, Sovětský svaz rozhodl, že socialistic-
ké státy se na protest proti fašistickému 
režimu generála Franca mistrovství nezú-
častní. Všechny jsme byly moc nešťastné, 
zpáteční let jsme probrečely. Asi za měsíc 
se konal mezinárodní turnaj ve Vídni. Tam 
jsme s pódiovkou vyhrály s poměrně vel-
kým bodovým rozdílem. Bylo tam stejné 
obsazení, které by bylo v Madridu. Možná 
jsme mohly mít vytouženou zlatou medaili 
i z mistrovství... Ale asi nejvíc mě mrzí to, 
že v době, kdy jsem závodila, nebyla ještě 
moderní gymnastika na olympijských 
hrách. Bylo by krásné zažít tu atmosféru.   

Když máte tolik medailí, co považujete za 
svůj největší sportovní úspěch? 
Možná vás to překvapí, ale hodně si cením 
zážitků, které nemohly být oceněné me-
dailí a v podstatě o nich nikdo ani neví. Na 
přijímačkách na Fakultu tělesné výchovy 
a sportu se kromě testů z anatomie člově-
ka, chemie a všeobecného přehledu dělaly 
i testy z atletiky, gymnastiky, plavání 
a míčových her. Všechny disciplíny jsem 
splnila na tzv. zlepšené limity. A zazářila 
jsem v atletice.

V čem konkrétně? 
V běhu na 500 metrů jsem svůj rozběh 

vyhrála s nečekaným 
náskokem 100 metrů. Lidé 
z komise byli překvapeni, 
v cíli se mě ptali, za co 
běhám. Druhý úspěch byl 
v šestiskoku, kde jsem jako 

jediná skočila za maximální hranici. Jiní 
lidé v komisi a opět údiv a nabídka do 
atletického oddílu. 

Co vaše další kariéra?
Nejprve jsem dělala trenérku, tím jsem 
žila. Jela jsem například s naším repre-
zentačním družstvem do Severní Korey 
a Finska, byla jsem i vedoucí trenérkou 
střediska vrcholového sportu.

Proč jste s trénováním přestala?
Chtěla jsem mít děti a trenéřina je odpo-
lední a večerní zaměstnání, soboty, nedě-
le, prázdniny… Maminka mi nabízela, že 
mi děti vychová, abych mohla dělat kari-
éru a jezdit po světě, ale já jsem nechtěla. 
Práce ve školství mě také hodně baví. Jen 
občas říkám, že mě baví být učitel, ale ne 
nutitel.|                                    Jan Brabec
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POKEC NA PERÓNĚ: 
Mezi medailemi

Foto: Archiv Aleny Doležalové

„Mohly jsme získat 
i zlatou medaili 

z mistrovství světa!“



CO SE DĚJE NA TRATI:
Opět u nás točila televize

CO SE DĚJE NA TRATI:
Oslavili jsme Den Země

OSOBÁK MĚSÍCE:
5. A teď rotuje

Tentokrát byl tématem reportáže, kterou odvysílala Česká televize 
stanice Déčko v pátek 9. dubna 2021, zápis do prvních tříd. 

Na 22. dubna připadá Den Země. Slavit se rozhodlo hned několik tříd. 
Například 3. A nebo nulťáčci. 

| www.zsvrsovicka.cz | duben 2021 | strana 3 | 

Máme ve třídě dvacet jedna žáků. Naše 
třídní paní učitelka je Jana Skálová a naše 
třída sídlí na prvním stupni ve třetím 
patře. Vztahy máme dobré, ale většinou 
spolu kamarádí menší partičky - kluci 
spolu a holky spolu. 
Teď máme rotační výuku - týden ve škole, 
týden doma. U distanční výuky občas 
někdo nereaguje, má vypnutou  kameru 
nebo mu nejde mikrák, ale zas nejhorší to 
taky není. |                    Lenka Čepeláková

Co všechno zajímalo štáb České 
televize? Kromě záležitostí kolem 
zápisu také náplň našeho jedi-

nečného přípravného ročníku nebo 
aktivity žákovského parlamentu. Právě 

Právě v přípravném ročníku měli 
díky paní učitelce Lence Kryllové 
naší planety doslova plnou hlavu 

- děti si totiž vyrobily speciální čelenky 
s obrázkem Země. Pracovaly také 
s výukovými materiály zaměřenými 
na ekologii. 
Děti ze 3. A pod vedením paní učitel-
ky Matějkové pracovaly v týmech na 
svých „planetárních projektech“. Podí-
vejte se na jejich práce - fotky najdete 
ve fotogalerii na webu školy. | 

o „nulťáku“, kde se děti připravují na 
povinnou školní docházku, o tom, 
co by měly děti umět, než nastoupí 
do první třídy, promluvila pedagožka 
Lenka Kryllová, která nedávno pře-
vzala Cenu bratří Čapků pro nejlepší 
pedagogy Prahy 10.  
Za nulťáčky a budoucí prvňáčky 
promluvil na kameru Vašík a za 
parlament, který se letos postaral 
o pozoruhodnou kampaň zaměřenou 
právě na budoucí školáky, pohovořil 
šesťák Honza Brabec, který je aktivní 
hlavně v parlamentním výboru pro 
školní média a vytvořil také obrovské 
množství úkolů ve Velké jarní výzvě.   
Odkaz na reportáž najdete na našem 
školním webu. |             

Na naší škole máme celkem 32 
deváťáků. Někteří  
z nich se právě teď  
chystají na  
přijímací  
zkoušky na SŠ.  
Držíme jim palce! 32
ČÍSLO MĚSÍCE:

   Foto: -ab-

JÍZDA PRVNÍ TŘÍDOU
Foto: -ab-



VÝSLECH V KUPÉ: 

Iva Králová

VÝSLECH V KUPÉ: 

Michaela Suchá
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VÝROK NA POKUTU

„Paní učitelko, 
omlouvám se, že jsem 

nevyplnila ten kvíz, 
ale u sousedů se há-
dali - a já jsem prostě 

musela poslouchat 
přes stěnu.“

(omluva či výmluva jedné 

žákyně druhého stupně)

Je pro vás práce zároveň koníčkem?
Zastávám názor, že člověk by se měl 
do práce těšit a že by práce měla být 
jeho koníčkem. Pro mě tedy práce 
koníčkem je.

Co by měla umět dobrá učitelka?
Myslím, že dobrý pedagog dokáže v dě-
tech vzbudit nadšení a chuť objevovat 
stále něco nového. Podpora přirozené 
dětské zvídavosti je podle mě velmi 
důležitá. 

Co vám dělá největší radost?
Největší radost mi přináší, když vidím 
na svých žácích pokrok a také to, že 
rádi chodí do školy. Vím, že děti nejvíce 
ocení paní učitelku, ke které mají dů-

Co je pro vás v práci 
zásadní?
Vím, že znalosti jsou 
důležité, ale soustře-
dím se také na to, 
aby spolu děti vychá-
zely a nebály se cokoli 
řešit. Moji druháci vědí, že 
nemusí být s každým nejlepší kamarádi, 
ale učí se respektovat všechny okolo 
sebe a uvažovat v duchu, že každý je nám něčím 
přínosný. Když teď vidím, že si žáčci volají i ve 
volném čase, myslím, ze třídní klima je přátelské.

Vzpomínáte na svoje začátky na naší základní 
škole?
Ano, začínala jsem jako vychovatelka na škole 
v přírodě, pak jsem pracovala jako vychovatelka 
ve školní družině a po vystudování jsem dostala 
svou první první třídu. 

Jaké jsou vaše koníčky?
Ve volném čase ráda čtu a i moje děti ve třídě 
mají neustále v lavici knihu. Když mají práci 
hotovou, mohou si číst a po přečtení si o knihách 
povídáme. Hraji na kytaru, mám doma kočku, 
psa, želvu, andulky. Mám ráda dobrou kávu.“ |                            

věru, která je 
umí motivovat 
a která je vnímavá. 

Jaké metody využíváte?
Snažím se, aby děti učivo bavilo. Často 
používám i moderní technologie, které 
děti v dobách minulých neměly, a ne-
ustále pro děti vymýšlím něco nového. 
Mám ráda přírodu, takže do výuky 
zařazuji i témata, jakými jsou například: 
ochrana přírody, třídění odpadu, zdravé 
stravování a další.

Co ráda děláte ve svém volném čase?
Věnuji se vaření, chodím na procházky, 
maluji, fotografuji, poslouchám hudbu, 
cestuji. |                            

Třídní učitelka 2. A

Třídní učitelka 2. B

„Posledních několik týdnů jsme se s žáky šestých a sedmých tříd věnovali dlouhodobé-
mu projektu, kdy jsme sledovali, jak na nás působí současné i staré výtvarné umění,“ 
vysvětluje Veronika Marková. Žáci například tvořili vlastní online galerii a také se pokusi-
li oživit samotné obrazy. „Některá ztvárnění jsou originální, jiná zase k nerozeznání od 
předlohy,“ shrnuje Marková.  Odkaz na originální e-book najdete na webu školy. |   

VÝSLECHOVÝ  
SPECIÁL  

Z DRUHÝCH TŘÍD

VYPÍSKÁNO:

CO SE DĚJE NA TRATI:
Jak ožívají obrazy

Foto: archiv  
Ivy Králové

Učitelka výtvarné a dramatické výchovy Veronika Marková připravila 
s žáky druhého stupně úžasné projekty. O co šlo?

PROMĚNA MĚSÍCE:
Koláž: Tomáš Čumpelík


